
 

 

 

 

 
 
 
 

ACTA DEL CONSELL MUNICIPAL DE SERVEIS SOCIALS 
SESSIÓ ORDINÀRIA DE 26-02-2018 

 
A Palau-solità i Plegamans, al Saló de Sessions de la Casa Consistorial, el dia vint-i-sis de 
febrer de dos mil divuit, sent les vuit hores i cinc minuts del vespre, prèvia convocatòria i 
sota la presidència de la Sra. Luisa Fernández García  presidenta del Consell, assistit per 
la Sra. Teresa Muñoz Olid, com a secretària del consell 
 

ES REUNEIXEN 
 

Les persones següents: 
 

- Sra. Carmen Cabeza Nieto , vicepresidenta del Consell. 
- Sra. Carmen Sanz Cabero , en representació del Grup Municipal PSC-CP. 
- Sra. Laura Navarro Ceballos , en representació del Grup Municipal PDeCAT. 
- Sra. Luisa Fernández García , en representació del Grup Municipal Ganemos. 
- Sr. Jordi Plaza Nualart , en representació del Grup Municipal ERC-AM. 
- Sra. M. Àngels Marcuello Martínez , en representació del Grup Municipal ICV-E. 
- Sr. Andrés Martínez Palacio , en representació del Grup Municipal de Ciutadans. 
- Sra. Mercedes Rodríguez Baeza , en representació del Grup Municipal PP. 
- Sr. Jordi Méndez Cordobés , en representació del Grup Municipal CUP. 
- Sra. Maria Àngels Alié Capdevila , en representació dels centres de secundària 

de la població. 
- Sr. Jordi Hidalgo Hurtado , en representació de la Plataforma d’Afectats per la 

Hipoteca, que assisteix acompanyat del Sr. Jordi Cabestany.   
- Sra. Begoña Lemos Lasheras , en representació de les AMPA dels centres de 

primària de la població. 
- Sra. Marta Vara Ortiz , en representació de les AMPA de les llars d’infants 

municipals.  
- Sra. Francesca Casajuana Malla , en representació de Caritas Parroquial. 
- Sr. Josep Cuyàs , en representació de l’ADF local de Palau-solità i Plegamans. 
- Sra. Núria Expósito Sánchez , en representació de la totalitat d les mestres llars 

d’infants de Palau-solità i Plegamans. 
- Sr. Francisco Romera Ortiz , en representació de l’Associació Cívica Palau 

Solidari-Camí Reial. 
- Sra. Fina Ramoneda González , en representació de Benestar Social del Consell 

Comarcal. 
- Sra. Esther Lara Fariña , tècnica municipal de Benestar Social. 

 
 
Les persones convidades: 
 

- Sra. Sandra Cortiella Salvador, tècnica municipal de Serveis Territorials. 
- Sra. Mª Carmen Pacheco Almagro, voluntària de Càritas. 
- Sr. Jordi Cabestany Prats, en representació de la Plataforma d’Afectats per la 

Hipoteca (PAH). 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 
Han excusat la seva assistència: 
 

- Sra. Lluïsa Callado Martín , en representació de la Gent Gran.  
- Sra. Francesca Moncusí Cunillera , en representació dels centres de primària de 

la població. 
- Sra. Raquel Taboada , en representació de les AMPA dels centres de secundària. 

 
 
La Sra. Presidenta, la Sra. Luisa Fernández García dóna la benvinguda a tots els assistents 
i tot seguit declara vàlidament oberta la sessió donat que el quòrum assolit és el previst a 
l’article onzè dels estatuts reguladors, que s’inicia en el primer punt de l’ordre del dia. 
 
 
1.- Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió anterior de 9-10-2017 
 
La Sra. Presidenta s’adreça als assistents per tal de donar-los la benvinguda i pregunta si 
hi ha alguna esmena a l’acta de la sessió anterior, de data 9-10-2017, sent contestat en 
sentit negatiu, per la qual cosa és aprovada per unanimitat de totes les persones assistents. 
 
 
2.- Horts socials. Projecte 3C. 
 
La Sra. Luisa Fernández agraeix la presència del Sr. Albert Amorós i la Sra. Vanesa 
Naranjo en representació de la Fundació Humana i li dóna la paraula. 
El Sr. Albert Amorós explica que farà la presentació del Projecte 3C el qual consisteix, en 
col·laboració amb els municipis, en adaptar un solar o espai que no tingui ús per a 
l’agricultura ecològica durant 2 anys amb un col·lectiu de 15 persones i 15 parcel·les de 50 
metres quadrats. Hi haurà una parcel·la col·lectiva per fer tasques en equip per tal de crear 
un vincle entre la comunitat. Els objectius més importats, explica el Sr. Amorós, són: 
apropar-se a la terra; millorar les relacions socials; millorar la dieta; millorar la situació 
emocional de les persones. En definitiva l’eix del projecte és crear vincles entre les 
persones i motivar-les (sortir de casa, buscar informació a internet o millorar l’hort). 
 
Seguidament el Sr. Albert Amorós comença a explicar cadascuna de les diapositives. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Una vegada acabada l’exposició pregunta si hi ha alguna intervenció a fer per algun 
membre del Consell i el Sr. Jordi Cabestany, activista d’Humana, explica que ell participa 
en el projecte i que en general estan molt contents d’aquesta experiència. 
 
El Sr. Amorós i la Sra. Naranjo marxen a les 20:25 hores. 
 
Es continua amb l’ordre del dia i la Sra. Fernández dóna la paraula a la Sra. Fina 
Ramoneda, representant de Benestar Social del Consell Comarcal qui farà l’exposició del 
punt 3.  
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 
3.- Servei de Primera Acollida. 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

La presidenta agraeix l’exposició a la Sra. Fina Ramoneda. També dóna pas al punt 4t de 
l’ordre del dia. 
 
 
4.- Actuacions en matèria d’habitatge. 
 
La Sra. Fernández explica que les actuacions en matèria d’habitatge ho porten a terme des 
del Servei d’Urbanisme i des de Serveis Socials. Dóna la paraula a la Sra. Sandra Cortiella 
qui explica que la casuística del nostre municipi predomina l’habitatge aïllat i els adquirits 
com a 2a residència. El parc d’habitatges de Palau-solità i Plegamans és, sobre tot, dels 
grans tenidors (Bancs) i a vegades no solen estar buits sinó ocupats bé sigui per necessitat 
o per ocupació irregular. 
Els pronunciaments judicials van en la línia de limitar les competències del municipi en 
matèria d’habitatge i concreten dient que és la Generalitat de Catalunya la principal 
administració competent sens perjudici de la concertació dels ens locals. El nostre 
ajuntament ha fet un primer triatge dels habitatges que estan en mans de grans tenidors. 
Amb aquest primer contacte podria ser suficient per saber que volen fer els grans tenidors 
com per exemple regularitzar un habitatge ocupat, si està buit posar-lo al mercat per evitar 
ocupació irregular... 
Altres actuacions en matèria d’habitatge és la masoveria urbana, són habitatges destinats 
a polítiques socials i el cohabitatge són habitatges que conviu una única persona i el que 
es fa es compartir l’habitatge amb altres persones. 
 

 
 
 
 



 

 

 
 
La Sra. Fernández comenta que l’ajuntament s’ha posat en contacte amb els Bancs pel 
tema habitatge i els han dirigit a la Generalitat de Catalunya, per la qual cosa l’ajuntament 
ha canviat d’estratègia i és mirar un per un per si està o no ocupat. 
 
La Sra. Rodríguez Baeza pregunta si ens hem posat en contacte amb particulars per si 
tenen habitatges buits i la Sra. Cortiella contesta que els particulars no tenen els immobles 
inscrits en el registre de l’habitatge de la Generalitat de Catalunya per tant aquesta actuació 
no es pot fer. 
 
La presidenta afegeix que l’ajuntament farà difusió i xerrades en matèria d’habitatges i farà 
de nexe d’unió entre l’oferta i la demanda. 
 
La Sra. Maria Àngels Alié interromp dient que està nevant i que marxa a casa seva. Marxa 
a les 21:00 hores 
 
A les 21:10 hores marxa la Sra. Casajuana, la Sra. Pacheco, la Sra. Cortiella, la Sra. 
Ramoneda. 
 
El Sr. Jordi Plaza pregunta si s’ha valorat la possibilitat d’oferir un parc d’habitatge en 
lloguer social i la Sra. Cortiella li contesta que s’hauria de trobar finançament. El Sr. Plaza 
comenta que seria una manera de pressionar als particulars a baixar el preu de lloguer.  
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 
La presidenta comenta que el punt 5 i 6 s’explicaran conjuntament i li dóna la paraula al Sr. 
Jordi Hidalgo qui fa la següent presentació 
 
 
5.- Pobresa energètica i 6.- Barem d’ajuts individualitzats d’urgència social. 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 



 

 

 
 
 
El díptic informatiu explicarà els drets que tenen els ciutadans en cas d’impagament de 
l’electricitat. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
S’han enviat 176 cartes a les famílies (unitats de convivència) i això vol dir que el problema 
de pobresa energètica s’està agreujant comparativament amb l’any 2017. 
 
El Sr. Jordi Hidalgo li dóna la paraula a la Sra. Esther Lara qui continua explicant les 
diapositives. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 



 

 

 
 
 
 
 

 
 
3.- Propostes d’urgència 
 
No n’hi ha 
 
 
 
 
 
4.- Precs i preguntes 
 
No n’hi ha 
 
 
La Sra. Laura Navarro marxa a les 21:30 hores. 
 
 
Sense més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a les 9 hores 35 minuts de la nit, de la 
qual cosa s’aixeca la present acta que com a secretària certifico. 
 
 
 


